
ZÁPIS Č. 7/2003 (144)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 17. ČERVNA 2003

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 15 senátorů)

Omluveni: Božek/FAST, Popela/FSI, Drtil/FEKT, Omelková/FCH,
Petrovská/FCH, Nový/FA, Lhotáková/FA, Berta/FaVU

Neomluveni: Hádlík/FAST

Hosté: rektor Vrbka,  prorektor Švec,
kancléřka Vanýsková

PROGRAM:

1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Schválení programu zasedání AS VUT
3. Informace rektora, prorektorů a kancléřky
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
5. Projednání žádosti CEVAPO o dotaci na rok 2003
6. Různé

Jednání zahájil předseda AS VUT Doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné.

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT
Výše uvedený program byl bez připomínek schválen.

AD 3) INFORMACE REKTORA,  PROREKTORŮ A KANCLÉŘKY

 Prorektor Švec
 Informoval o iniciativě VUT v Brně, na základě které proběhlo  připomínkové řízení Vyhlášky č.

343/2002 Sb. týkající se postupu a podmínek pro zveřejňování výsledků přijímacích zkoušek.
Novela vyhlášky je v současné době projednávána MŠMT, děkani fakult byli informováni na
zasedání KR, proděkanům bude zaslán dopis obsahující informace o průběhu příprav novelizace
vyhlášky.

 Informoval o semináři, kterého se ve dnech 5. – 7. 6. 2003 zúčastnil. Seminář byl organizován
MŠMT a ČVUT, konal se v prostorách ČVUT v Praze a byl věnován důležitým tématům uznávání
celoživotního vzdělávání a kreditů získaných mimo rámec formálních vysokoškolských studijních
programů, a to zejména pro účely dalšího studia v bakalářském, magisterském nebo doktorském
studijním programu. Semináře se zúčastnili také Doc. Münsterová, Prof. Honzík, Ing. Švec
a Adéla Jacíková.

 Rektor Vrbka
Rektor informoval o následujících akcích:

 Ve dnech 29. – 31. 5. 2003 se v Grazu/Rakousko konala konference EUA, které se zúčastnilo více
než 600 zástupců významných univerzit, výsledkem jednání je návrh evropské konvence.
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 Od května 2003 probíhají na VUT mezinárodní kursy na letecké předpisy JAR, které jsou určeny
pro odborníky z leteckého průmyslu ze zemí střední a východní Evropy – účastníci jsou z devíti
evropských států (poprvé i z Rakouska).

 Dne 4. 6. 2003 se uskutečnila návštěva personálního ředitele firmy AIRBUS GmbH, na které byly
projednávány zejména informace týkající se studia na VUT. Firma projevila zájem o naše
absolventy – především o konstruktéry.

 Dne 5. 6. 2003 navštívila VUT v Brně ministryně školství P. Buzková, která se seznámila
s profilem VUT. Zajímala se podrobně zejména o naše investiční aktivity.

 Ve dnech 19. a 20. 6. 2003 se na VUT uskuteční 70. zasedání České konference rektorů.
 Ředitel Design centra České republiky navrhuje zavést na VUT nový kombinovaný studijní

program „Ekonomika-design“ - další jednání budou vedena děkanem FP M. Kochem.

 Kancléřka Vanýsková
 Koncem tohoto týdne bude dokončen tisk Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2002

v anglickém jazyce – příští týden bude tato zpráva rozeslána na fakulty.
 Dne 18. 6. 2003 se uskuteční ve Dvoraně Centra VUT v Brně Sborový koncert Oregon State

University Choir a VOX IUVENALIS.
V této souvislosti Ing. Groligová velmi ocenila akci, která se konala na VUT dne 12. 6. 2003 –
uvedení knihy Vítězslava Veselého „O mé cestě do Číny“. Kancléřka Vanýsková upřesnila, že
tuto akci organizovalo nakladatelství VUTIUM.

Ad 4) Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol

Doc. Münsterová informovala o předpokládaném programu zasedání předsednictva RVŠ, které se
bude konat ve čtvrtek 19. června 2003: Zahájení, Vystoupení hostů, Aktuální informace z užšího
předsednictva RVŠ, Informace o práci Akreditační komise (předseda AK Prof. Liška), Příprava
návrhu novely Statutu RVŠ (Ing. Macháčková, Prof. Bednář), Teze činnosti pracovních komisí
a Různé.
Dále Doc. Münsterová informovala o akcích, kterých se v nedávné době zúčastnila:

 Zasedání Vysokoškolského odborového svazu v Praze dne 2. 6. 2003 v Domě ČMKOS, které se
týkalo rozpočtování vysokých škol, úrovně platů na VŠ a výzvy UP v Olomouci  ke stávce.

 Dne 3. 6. 2003 se v Karolinu konala panelová diskuse/Kulatý stůl s tématem: „Je naše vysoké
školství českým národním zájmem?“ svolaná ČKR a RVŠ. Hlavní referáty přednesli předseda
RVŠ Doc. Ježek a rektorka Univerzity Palackého v Olomouci Prof. Mačáková. Jednání se
zúčastnila většina rektorů VŠ a členů předsednictva RVŠ. Bylo však bohužel přítomno jen málo
zástupců politické scény, jimž především byla akce určena.

 Mezinárodní seminář „Bologna Follow – up seminar“ pořádaný společně MŠMT a ČVUT za
podpory EK, věnovaný problematice celoživotního vzdělávání se konal v Praze ve dnech 5. – 7. 6.
2003 v prostorách FE ČVUT. Závěry, které mohou být v případě zájmu poskytnuty, bude možno
uplatnit zejména při koncepci činnosti CŽV v rámci CEVAPO, případně fakult VUT.

 Dne 9. 6. 2003 dopoledne se uskutečnila úvodní porada skupiny pro reformu dotací na ubytování
a stravování studentů svolaná MŠMT, na které přítomní zástupci MŠMT, CSVŠ, kvestorů,
ředitelů KaM, RVŠ a SK RVŠ vyložili své názory na uvedenou problematiku. Na základě tohoto
jednání bude pořízen zápis, který bude přítomnými připomínkován, zejména Studentská komora
RVŠ zašle MŠMT návrh kritérií – podmínek pro poskytnutí dotací, MŠMT vyzve provozovatele
vybraných menz k předložení analýzy cen jídel. Příští porada se bude konat pravděpodobně 7. 7.
2003, resp. toto jednání proběhne korespondenčně (bude upřesněno). Návrhy na změny ve
financování ubytování a stravování VŠ studentů by měly být připraveny po prázdninách.

 Dne 9. 6. 2003 odpoledne se Doc. Münsterová zúčastnila odborné poradní skupiny, která v rámci
MŠMT připomínkovala návrh komuniké Berlínského summitu. Doc. Münsterová výslovně ocenila
přínos Prof. Ondráčka, který se na úpravě tohoto materiálu velmi výrazně podílel.

 Ve dnech 15. – 17. 6. 2003 se v Praze koná mezinárodní konference „Reforma univerzit a přístup
k vysokoškolskému vzdělání“, kterou pořádá Institut pro sociální a ekonomické analýzy (ISEA),
jehož předsedou je Doc. PhDr. Petr Matějů, PhD. Konference ještě dnes probíhá, je věnována
vícezdrojovému financování VŠ, hlavně ze soukromých zdrojů, včetně školného. Konferenční
materiály budou později také k dispozici.
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Na závěr Doc. Münsterová doporučila, aby byla věnována větší pozornost kursům angličtiny nejen pro
studenty, ale při tvorbě koncepce činnosti CEVAPO i pro zaměstnance VUT. Na VUT byly zřízeny
nové celoškolské součásti věnující se především výukovému procesu a o zřízení dalších se v rámci DZ
VUT uvažuje. Navrhla proto AS VUT zvážit zřízení pedagogické komise, která by se ve spolupráci
s legislativní komisí vyjadřovala k jejich koncepci.

Zastupující členka SK RVŠ za VUT Lenka Burgerová informovala o jednání SK RVŠ, která se konala
v pátek 13. 6. 2003 v Pardubicích. Na programu jednání bylo zejména:

 otázka nového financování KaM a s tím související příprava přímé dotace na studenty – SK RVŠ
podporuje přímou dotaci a podílí se na přípravě zpracování nového systému kritérií k přidělování
příspěvku studentům;

 aplikace kreditního systému na jednotlivých VŠ – informoval a na dotazy studentů odpovídal Prof.
Honzík; cílem SK RVŠ je zvýšit informovanost o možnostech tohoto systému a  zlepšení jeho
aplikace;

 sledování úrovně jazykového vzdělávání v rámci ČR – připravuje se elektronická forma průzkumu
(formou dotazníků), výsledky budou rozeslány na VŠ prostřednictvím akademických senátů.

AD 5) PROJEDNÁNÍ ŽÁDOSTI CEVAPO O DOTACI NA ROK 2003
Rektor Vrbka úvodem hovořil o koncepci činnosti CEVAPO zejména ve vzdělávacích a poradenských
aktivitách. Na základě dosavadních zkušeností (zvláště ve spolupráci CEVAPO s fakultami) rektor
navrhuje, aby byla zřízena Rada CEVAPO, která bude určovat jeho další profil a priority. Radu
navrhuje ve složení: zástupci pro vzdělávací a vědecko-výzkumné aktivity (příslušní proděkani fakult)
a zástupce AS VUT (např. předseda nebo člen pedagogické komise).
V současné době probíhá příprava výběrového řízení na ředitele CEVAPO, které se uskuteční ve dvou
kolech – první kolo příští týden (bez uchazečů), do druhého kola budou pozváni uchazeči (přihlásilo se
asi 11 uchazečů). Výběrové řízení bude přísné, požadavky budou velmi náročné.
Do doby ustanovení nového ředitele řídí CEVAPO prorektor Rais, který má největší zkušenosti
zejména v oblasti řízení projektů. Kontaktní osobou uvnitř CEVAPO je PhDr. Navrátilová.
Rektor Vrbka dále sdělil, že neobdržel od současného ředitele Ing. Janíčka finanční rozbory, které
požadoval AS VUT. Hovořil se všemi zaměstnanci CEVAPO, kursy nadále probíhají, činnost
CEVAPO probíhá bez problémů. Vzhledem k udržení stability CEVAPO rektor požádal o uvolnění
finančních prostředků ve výši 300 tis. Kč, přidělení dalších finančních prostředků do konce roku 2003
by měl zdůvodnit nový ředitel.
DISKUSE:
V diskusi vystoupila Doc. Münsterová, která poděkovala rektoru Vrbkovi za to, že s pochopením
přijal postoj AS VUT k předložení finančních rozborů CEVAPO při schvalování návrhu jeho
rozpočtu, neboť dle některých vyjádření se údajně jednalo o osobní nepříznivý postoj členů AS VUT,
což neodpovídá skutečnosti.
V této souvislosti Doc. Zbořil navrhl, aby se AS VUT k nesplnění svého požadavku ředitelem
CEVAPO vyjádřil samostatným usnesením. Následovala krátká diskuse členů AS VUT týkající se
zejména organizačního začlenění dalších součástí v rámci VUT (organizační schéma) a sjednocení
jejich vnitřních norem. Po diskusi senátoři přistoupili k hlasování o následujících třech návrzích na
usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s uvolněním finanční částky 300 tis. Kč pro CEVAPO.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí s uvolněním finanční částky 300 tis. Kč pro CEVAPO.
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Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT je nucen s politováním konstatovat, že ředitel CEVAPO Ing. Janíček
nepředložil požadovaný materiál týkající se hospodaření CEVAPO a žádosti o dotaci.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 2
Akademický senát VUT je nucen s politováním konstatovat, že ředitel CEVAPO Ing. Janíček
nepředložil požadovaný materiál týkající se hospodaření CEVAPO a žádosti o dotaci.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT žádá nové vedení CEVAPO  o předložení požadovaných rozborů ve smyslu
jednání, diskuse a usnesení UAS 5 ze zasedání AS VUT č. 3/2003 ze dne 11. 3. 2003 (viz bod 7 zápisu
z tohoto zasedání).
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 3
Akademický senát VUT žádá nové vedení CEVAPO  o předložení požadovaných rozborů ve smyslu
jednání, diskuse a usnesení UAS 5 ze zasedání AS VUT č. 3/2003 ze dne 11. 3. 2003 (viz bod 7 zápisu
z tohoto zasedání).

AD 6) RŮZNÉ

 Ing. Hanušová informovala o mimořádném zasedání AS Fakulty podnikatelské, které se konalo
dne 16. 6. 2003. Na tomto zasedání byly projednávány připomínky týkající se výběrového řízení
na strukturovanou kabeláž integrovaného objektu FEKT a FP. AS Fakulty podnikatelské vznesl
následující požadavky pro zajištění korektnosti výběrového řízení:
1. Buď stávající řízení okamžitě zrušit nebo ihned do výběrového řízení zahrnout 3 – 4

renomované firmy, které se již výběrových řízení na VUT účastnily a s VUT úspěšně
spolupracují – viz níže.

2. Zástupce obou fakult (FP i FEKT), jako budoucích uživatelů objektu, ihned zařadit do komise
pro výběrové řízení.

3. Současný postup považuje AS FP za naprosto netransparentní, neetický, vyvolávající obavy
o regulérnosti a nesplňující technické parametry nutné pro kvalitní provoz počítačové sítě
v objektu FP a FEKT.

AS FP dodal seznam 4 renomovaných firem, se kterými Ing. Hanušová seznámila AS VUT
s požadavkem, aby byly zahrnuty do oslovených firem: COPROSYS NETWORKS, s.r.o., GiTy,
a.s., MAXPROGRES, s.r.o., R.S.C., s.r.o.
V následující diskusi vystoupili zejména Doc. Dalík, Doc. Münsterová a Doc. Zbořil. Vzhledem
k tomu, že se dnešního jednání nezúčastnil kvestor Pěnčík a nemohl se tedy k celé záležitosti
vyjádřit, hlasoval AS VUT o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT byl seznámen se stanoviskem Akademického senátu Fakulty
podnikatelské týkajícím se výběrového řízení na strukturovanou kabeláž  integrovaného objektu
FP a FEKT a pověřuje rektora Vrbku, aby toto stanovisko prověřil, přijal příslušná opatření
a následně informoval AS VUT. Současně AS VUT žádá rektora, aby doplnil komisi pro výběrové
řízení o zástupce FP a FEKT.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
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UAS 4
Akademický senát VUT byl seznámen se stanoviskem Akademického senátu Fakulty
podnikatelské  týkajícím se výběrového řízení na strukturovanou kabeláž  integrovaného objektu
FP a FEKT a pověřuje rektora Vrbku, aby toto stanovisko prověřil, přijal příslušná opatření
a následně informoval AS VUT. Současně AS VUT žádá rektora, aby doplnil komisi pro výběrové
řízení o zástupce FP a FEKT.

 Předseda SK AS VUT Ing. Švec informoval o mezinárodní konferenci „Student Participation in
Governance in Higher Education“ konané ve dnech 12. – 14. 6. 2003 v Oslo (jedna z navazujících
pracovní konferencí na Boloňský proces). Konference se zúčastnili Ing. Švec a Adéla Jacíková
v rámci projektu Akademického centra studentských aktivit, které k účasti vyzvalo MŠMT.

 Senátoři diskutovali o zřízení pedagogické komise AS VUT. Přípravou zahájení její činnosti
pověřili RNDr. Dobise, zájem o členství v komisi dále projevily Ing. Groligová, Doc. Münsterová
a L. Burgerová. Senátoři také hovořili o náplni činnosti pedagogické komise, která by měla úzce
spolupracovat s legislativní komisí AS VUT a konstatovali, že zástupce pedagogické komise by se
měl stát členem Rady pro CEVAPO. Na závěr Doc. Zbořil vyzval ostatní členy AS VUT, aby se
do příštího zasedání rozhodli, kdo bude dále chtít v pedagogické komisi pracovat.

 Doc. Zbořil připomněl, že na minulém zasedání AS VUT informoval o vyjádření podpory AS
VŠCHT v Praze ke „Stanovisku AS VUT v Brně“ k soudnímu sporu Jan Snášel versus Jiří Slezák,
Zdeněk Hirnšal a Martin Laštovička – viz internetová adresa:
http://www.vutbr.cz/RO/vedeni/as/AS_VSCHT.pdf
Doc. Zbořil dále sdělil, že obdržel E-mail od předsedy AS Univerzity Karlovy Prof. Hampla, který
ho informoval o vyjádření podpory ke „Stanovisku AS VUT v Brně“ Akademickým senátem
Univerzity Karlovy vyjádřeném na zasedání dne 6. 6. 2003 – viz internetová adresa AS UK:
http://www.senat.cuni.cz/ nebo přímo: http://senat.cuni.cz/AKTUALITY/podporaASVUT.htm

 Rektor Vrbka informoval o kolaudaci budovy Inkubátoru v areálu PPV - slavnostní otevření se
bude konat v září 2003 při příležitosti konání  Mezinárodního strojírenského veletrhu.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 30. září 2003 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

            Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                         Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                                    předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová
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